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Zápis z 10. jednání pléna AS FPE volebního období 2022–2023  

 

Termín konání: 8. 3. 2023 

Místo a čas konání: Veleslavínova 42, VC 308, od 14.00 do 15.45 hodin 

Prezence AS FPE – viz tabulku hlasování  

Přítomno: 16 členů Omluveni z celého jednání: 5  Neomluveni: 0 

 

AS FPE byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. 

 

Hosté: děkan doc. RNDr. Pavel Mentlík (online), Ph.D., proděkan doc. Ladislav Čepička, 

Ph.D., proděkan Mgr. Jan Krotký, Ph.D., tajemník Ing. Pavel Mičke 

 

Omluveni: dr. Tomáš Jakeš, dr. Lucie Rohlíková, Bc. Matěj Brzica, Tereza Tomanová, Viola 

Vrbová, proděkanka Dr. phil. Michaela Voltrová  

 

Program jednání:  

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

3. Projednání žádosti o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního 

programu (Učitelství občanské výchovy pro základní školy) 

4. Projednání podstatných změn studijních programů předkládaných k akreditaci 

5. Hodnocení stavu příprav rekonstrukce budovy Chodské náměstí 

6. Různé: 

• Informace z vedení FPE 

• Informace z AS ZČU 

• Informace ze studentské kurie AS FPE 

• Informace o setkání zástupců akademických senátů pedagogických fakult 

v Hradci Králové 

 

Průběh jednání 

 

Předseda senátu dr. J. Stočes zahájil jednání AS FPE, uvítal přítomné senátory, zástupce vedení 

fakulty a přítomné hosty. Tlumočil omluvu nepřítomných senátorů. Skrutátorkami pro toto 

zasedání AS FPE byly jmenovány dr. D. Benešová a N. Seidlová. 

 

 

1. Schválení programu 

 

Program byl schválen v nezměněné podobě.  

 

Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program jednání svého 

10. zasedání. 

Akademický senát 
Fakulta pedagogická 

Západočeská univerzita v Plzni  
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Aklamační hlasování 1 (o programu 10. jednání pléna AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 15 členů, 6 členů nepřítomno 

 pro: 15 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: Program jednání byl schválen. 

 

 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Dr. J. Stočes konstatoval, že k zápisu z minulého jednání AS FPE nebyly zaslány žádné 

připomínky. Zápis bude zveřejněn na webu fakulty v nejbližších dnech.  

 

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 9. zasedání, 

uskutečněného dne 8. února 2023.  

 

Aklamační hlasování 2 (schválení zápisu z minulého jednání)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 15 členů, 6 členů nepřítomno 

 pro: 14 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 1 

  Závěr z hlasování: Zápis byl schválen. 

 

 

3. Projednání žádosti o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního 

programu (Učitelství občanské výchovy pro základní školy) 

 

Proděkan J. Krotký informoval o úpravách spisu, který bude znovu předkládán k posouzení 

RVH, navržené úpravy byly zapracovány, vše je připraveno k podání, hlavním motivem jsou 

studenti, kteří mají občanskou výchovu v bakalářském studiu a rádi by pokračovali 

v navazujícím studiu magisterském.  

Dr. Stočes informoval o multioborovosti oboru občanská výchova – problematické při 

organizačním zajištění. 

Vyjádření komise pro pedagogickou činnost: Je třeba provést důkladné závěrečné čtení 

a akreditační spis formálně sjednotit, obsahuje velké množství formálních nedostatků; rovněž 

je třeba personální zajištění v souladu s připomínkami NAÚ. Podobně se v diskusi vyjádřil též 

dr. Stacke. 

Proděkan J. Krotký uvedl, že to již bylo komunikováno s katedrou historie, program byl 

restrukturalizován, přibyla publikační činnost směrem k didaktice občanské výchovy, od 

r. 2021 došlo ke kvalitativnímu posunu. Pan děkan doplnil – jsme závislí na spolupráci 

s Filozofickou fakultou, v průběhu času byla spolupráce s FF zlepšena. 

 

Usnesení 3: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle 

ust. § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu Učitelství pro základní školy, specializace Učitelství občanské 

výchovy pro základní školy, doporučuje však spis ještě formálně upravit a sjednotit. 

Aklamační hlasování 3 (o podání žádosti o rozšíření akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu – Učitelství občanské výchovy pro základní školy)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 
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 pro: 16 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE schvaluje žádost o rozšíření akreditace s doporučením 

jeho formální kontroly. 

 

 

4. Projednání podstatných změn studijních programů předkládaných k akreditaci 

 

Komise pro pedagogickou činnost nemá ke změnám studijních programů předkládaných 

k akreditaci připomínky. Proděkan J. Krotký okomentoval problematičnost zajišťování garantů 

jednotlivých studijních programů a předmětů vyplývající především z personálních změn na 

některých katedrách. 

 

Usnesení 4: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. 

čl. 12 odst. 2 Akreditačního řádu Západočeské univerzity v Plzni podstatné změny 

v uskutečňování bakalářských studijních programů Hudba se zaměřením na vzdělávání 

a Občanská výchova se zaměřením na vzdělávání a navazujících magisterských studijních 

programů Učitelství pro základní školy (společná část ke specializacím a specializace 

Učitelství českého jazyka pro základní školy), Učitelství hudební výchovy pro střední 

školy a Učitelství českého jazyka pro střední školy. 

Aklamační hlasování 4 (o podstatných změnách studijních programů předkládaných 

k akreditaci)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 16 členů, proti: 0 člen, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE schvaluje podstatné změny v uskutečňování bakalářských 

studijních programů. 

 

5. Hodnocení stavu příprav rekonstrukce budovy Chodské náměstí 

 

Dr. Stočes konstatoval, že ředitel PS J. Fiala poslal obě zprávy, které požadoval senát na 

minulém jednání (zpráva o renovaci, náklady na stěhování studovny).  

Dr. Stacke upozornil na nízkou rozpracovanost příprav rekonstrukce budovy Chodské 

s ohledem na plánované stěhování některých kateder a navrhl, aby na příštím zasedání AS 

předložil odbor PS detailní program rekonstrukčních prací. 

Pan tajemník informoval, že byl ředitelem PS J. Fialou osloven, sešli se v budově na Chodském, 

aby zhodnotili, jaký je reálný stav; rýsuje se varianta, že by se mohl najít společný univerzitní 

prostor pro všechna pracoviště, která se budou z budovy CH stěhovat.  

 

Usnesení 5: 

Akademický senát FPE ZČU je znepokojen nízkou rozpracovaností příprav rekonstrukce 

budovy Chodské. Žádá proto odbor PS ZČU, aby na 11. jednání AS FPE ZČU předložil 

detailní harmonogram veškerých rekonstrukčních prací (v podobě např. Ganttova 

diagramu) a budoucího umístění jednotlivých pracovišť z budovy CH. 

Aklamační hlasování 5 (o přípravě rekonstrukce budovy Chodské)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 16 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 16 členů, proti: 0, zdrželi se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE žádá odbor PS ZČU o předložení detailního harmonogramu 

plánovaných rekonstrukčních prací. 
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6. Různé 

 

a) Informace z vedení fakulty 

 

Vedení fakulty komunikuje s novým vedením univerzity, prioritou je stěhování některých 

kateder v souvislosti s rekonstrukcí a rozpočet univerzity. Nový rektor po nástupu do funkce 

nechal naplnit strategickou a rozvojovou rezervu univerzity. Děkan fakulty informoval rektora 

o tom, že s tímto krokem nesouhlasí, pan rektor jej ujistil, že to pro fakultu nebude představovat 

žádné komplikace. 

Jsou připravovány strategické rozhovory s vedoucími kateder se zaměřením na budoucí 

akreditace. Pozornost bude věnována garantům studijních oborů, studijním programům 

a počtům uchazečů o jednotlivé obory. Pan děkan upozornil na náročnost některých předmětů 

u nových studijních programů – hodina = kredit, to není akceptovatelné pro NAÚ, náročnost 

předmětů by měla odpovídat počtu kreditů. Předmětů by mělo být celkově méně s větší 

náročností a větším počtem kreditů. Předseda senátu dr. Stočes uvedl, že počty kreditů za 

některé předměty mohou představovat problém např. při zahraničních stážích. Součástí 

rozhovorů s vedoucími kateder budou též závěry z vnitřního hodnocení: tvůrčí činnost – jsou 

k dispozici čerstvé údaje za poslední tři roky. Konečně budou projednávány také ekonomické 

záležitosti, především počty úvazků.  

Aktivity asociace děkanů pedagogických fakult – je připravována tisková konference 

s ministrem školství, kde by mělo být zdůrazněno, že pregraduální příprava učitelů je velmi 

důležitou oblastí. 

Činnost studentského ombudsmana – byl zvolen ombudsman (Pavel Moc) a jeho zástupce 

(Michal Švec). Pan děkan uvedl, že věří, že tento krok povede ke zlepšení ovzduší na fakultě. 

Výkonem funkce kvestora byl na přechodné období pověřen Ing. Petr Beneš. Pan děkan 

upozornil nové vedení univerzity, že je třeba souvisle plánovat také rekonstrukce v budově 

Klatovská; byl panem rektorem ujištěn, že v této věci bude ustanoven koordinátor 

a rekonstrukce budov na Chodském a Klatovské patří mezi priority ZČU. 

 

b) Informace z AS ZČU 

 

Dr. Sirotek informoval o posledním jednání AS ZČU už za přítomnosti nového rektora. 

Seznámil přítomné se jmény nových prorektorů (prorektor pro tvůrčí činnost a doktorské 

studium – doc. J. Hammerbauer, prorektor pro strategii a rozvoj – prof. J. Basl, prorektor pro 

koncepci vzdělávání a záležitosti studujících – doc. J. Kohout, prorektor pro vnější vztahy a 

komunikaci – prof. J. Váně).  

Na jednání se hlasovalo o změně statutu NTC – byl zvýšen počet zástupců ředitele; rovněž byla 

projednána výše strategické a rozvojové rezervy pro současný rok ve výši dvou procent. 

Projednání návrhu senátu na členy RVH – za FPE byl navržen docent Čepička. AS navrhuje tři 

akademiky a jednoho studenta, v současné době jsou návrhy posuzovány. 

Informace emeritního rektora o situaci na Fakultě zdravotnických studií – děkan FZS 

rezignoval, v současné době je vypsána nová volba na děkana FZS. 

 

c) Informace ze studentské kurie AS FPE 

 

M. Švec vznesl dotaz na formulaci ve vyhlášce k přijímacímu řízení na NMgr. studium ve 

vztahu k současným programům maior a minor. Ve vyhlášce je uvedeno, že pokud měl student 

v bakalářském studiu lepší průměr než 1,5, bude mít v přijímacím řízení plný počet bodů. 

Proděkan J. Krotký vysvětlil, že se výpočet týká průměru za celé studium. Jedná se o průměr 

z celého studia bez ohledu na maior a minor. Průměr bude zohledňován u obou kombinací, na 

něž se student hlásí. 
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M. Švec rezignoval na funkci předsedy Přestávky, novým předsedou je D. Šimůnek; 

i v letošním roce bude realizován letní tábor pro děti (17.–21. července 2023) na téma 

Západočeská škola čar a kouzel. 

P. Moc se vyjádřil k funkci ombudsmana – před třemi týdny proběhla volba ombudsmana a jeho 

zástupce; v tuto chvíli už se řeší dva případy. 

 

Předseda senátu podal informace o setkání zástupců akademických senátů pedagogických 

fakult v Hradci Králové, setkání se uskuteční 30. 3. 2023 a z každého senátu se jej mohou 

zúčastnit 4 osoby. Předseda toto setkání považuje za užitečné a inspirativní. V tuto chvíli mají 

zájem o účast dr. J. Stočes, Mgr. P. Moc a P. Breit. 

Předseda senátu dále uvedl, že dr. T. Jakešovi končí pracovní smlouva na FPE a v nejbližší 

době bude třeba za něj zvolit nového zástupce akademických pracovníků do předsednictva 

(bude projednáno na dalším jednání předsednictva a AS FPE). 

 

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

 

Akademický senát FPE ZČU na svém 10. zasedání dne 8. března 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání, 

• schválil Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního 

programu Učitelství pro základní školy, specializace Učitelství občanské výchovy 

pro základní školy s doporučením jeho finální formální kontroly, 

• schválil podstatné změny v uskutečňování bakalářských studijních programů 

Hudba se zaměřením na vzdělávání a Občanská výchova se zaměřením na 

vzdělávání a navazujících magisterských studijních programů Učitelství pro 

základní školy (společná část ke specializacím a specializace Učitelství českého jazyka 

pro základní školy), Učitelství hudební výchovy pro střední školy a Učitelství 

českého jazyka pro střední školy,  

• požádal odbor PS o detailní harmonogram veškerých rekonstrukčních prací 

(v podobě např. Ganttova diagramu) a budoucího umístění jednotlivých pracovišť 

z budovy CH (na 11. zasedání AS FPE ZČU), 

• byl informován o volbě studentského ombudsmana a zahájení jeho činnosti. 

 

Aklamační hlasování 7 (o závěrečném souhrnném usnesení)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 13 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 16 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

Závěr z hlasování: Závěrečné souhrnné usnesení bylo schváleno.  

 

Další zasedání AS FPE by se mělo uskutečnit 5. 4. 2023, předsednictvo se sejde 22. 3. 2023 

online. 

 

 

V Plzni dne 8. 3. 2023 
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Zápis vyhotovila:        Schválil: 

Mgr. Martina Spěváčková, Ph.D.     PhDr. Jiří Stočes, Ph.D. 

tajemnice AS FPE       předseda AS FPE 

 

Přílohy: 

Příloha 1: Hlasovací tabulka z 10. jednání pléna AS FPE 

Příloha 2: Usnesení z 10. jednání pléna AS FPE 
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Příloha 1: Hlasovací tabulka ze 10. jednání pléna AS FPE 

 

 Členové AS FPE  

 

Pořadí aklamačních hlasování 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 

Dr. Daniela Benešová  + + +   + + +     

Doc. Helena Chýlová + + + + + +     

Dr. Tomáš Jakeš X X X X X X     

Mgr. Petra Kalistová + + + + + +     

Dr. Šárka Káňová + + + + + +     

Dr. Pavel Masopust   + + + + + +     

Dr. Jan Mašek  + +   + + X X     

Dr. Milan Podpera + + + + + X     

Dr. Lucie Rohlíková X X X X X X     

Dr. Vladimír Sirotek   +   0 + + + +     

Dr. Martina Spěváčková + + + + + +     

Dr. Václav Stacke + + + + + +     

Dr. Jiří Stočes  + + + + 0 +     

Petr Breit X X + + + +     

Matěj Brzica X X X   X X X     

Sára Kolorosová + + + + + +     

Mgr. Pavel Moc + + + + 0 +     

Nicole Seidlová + + + + + +     

Michal Švec + + + + + +     

Tereza Tomanová X X X   X X X     

Bc. Viola Vrbová X X X   X X X     

 

 

 

 

 

 

  

+ pro 

- proti 

O zdržel se hlasování  

X nepřítomen 

N byl přítomen, ale 

hlasování se nezúčastnil 
 



Zápis z 10. jednání pléna AS FPE   8. 3. 2023  
 

8 
 

Příloha 2: Usnesení z 10. jednání pléna AS FPE 

 

Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program jednání svého 

10. zasedání dle navržené úpravy předsedy AS FPE. 

  

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 9. zasedání, 

uskutečněného dne 8. února 2023.  

 

Usnesení 3: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle 

ust. § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu Učitelství pro základní školy, specializace Učitelství občanské 

výchovy pro základní školy, doporučuje však spis ještě formálně upravit a sjednotit. 

 

Usnesení 4: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle 

ust. čl. 12 odst. 2 Akreditačního řádu Západočeské univerzity v Plzni podstatné změny 

v uskutečňování bakalářských studijních programů Hudba se zaměřením na vzdělávání 

a Občanská výchova se zaměřením na vzdělávání a navazujících magisterských studijních 

programů Učitelství pro základní školy (společná část ke specializacím a specializace 

Učitelství českého jazyka pro základní školy), Učitelství hudební výchovy pro střední školy 

a Učitelství českého jazyka pro střední školy. 

 

Usnesení 5: 

Akademický senát FPE ZČU je znepokojen nízkou rozpracovaností příprav rekonstrukce 

budovy Chodské. Žádá proto odbor PS ZČU, aby na 11. jednání AS FPE ZČU předložil 

detailní harmonogram veškerých rekonstrukčních prací (v podobě např. Ganttova 

diagramu) a budoucího umístění jednotlivých pracovišť z budovy CH. 

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

Akademický senát FPE ZČU na svém 10. zasedání dne 8. března 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání, 

• schválil Žádost o rozšíření akreditace navazujícího magisterského studijního programu 

Učitelství pro základní školy, specializace Učitelství občanské výchovy pro základní 

školy s doporučením jeho finální formální kontroly, 

• schválil podstatné změny v uskutečňování bakalářských studijních programů Hudba se 

zaměřením na vzdělávání a Občanská výchova se zaměřením na vzdělávání 

a navazujících magisterských studijních programů Učitelství pro základní školy 

(společná část ke specializacím a specializace Učitelství českého jazyka pro základní 

školy), Učitelství hudební výchovy pro střední školy a Učitelství českého jazyka pro 

střední školy,  

• požádal odbor PS o detailní harmonogram veškerých rekonstrukčních prací (v podobě 

např. Ganttova diagramu) a budoucího umístění jednotlivých pracovišť z budovy CH 

(na 11. zasedání AS FPE ZČU), 

• byl informován o volbě studentského ombudsmana a zahájení jeho činnosti. 

 


